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Vánoce 
Slyšíš to slovo a vybaví se ti…
starost, čím uděláš milým radost,
čím je překvapíš,
čím přispěješ ke kouzlu zrození Ježíška.
Proběhne ti v mysli asociace…
nejkrásnější dny prožité s rodiči,
plno vůní pečiva, chvojí,
očekávání něčeho kouzelného,
pohádkové rodinné vztahy,
radost z jiskřiček dětských oček,
plné nůše vzpomínek, koledy.
Ano, chce se ti říci, 
Pánbůh zaplať za takové, jaké byly,
 jaké jsou a kéž by takové byly i příště!

Sylva Knedlová
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ZÁPIS ZE ZASEDÁNÍ RMF 
č. R 01/2022/IX ze dne 9. 11. 2022

• RMF schvaluje program zasedá-
ní RMF číslo R 01/2022/IX dne 9. 11. 
2022

• RMF uděluje souhlas:

ZŠ Fryšták, p. o., k uzavření smluv 
o výpůjčce s těmito subjekty:

Folklorní soubor Fryštáček – výpůjč-
ka prostor tělocvičny, šatny a učebny, 
kde probíhá nácvik vystoupení dětské-
ho folklorního souboru Fryštáček. 

ZŠ Fryšták, p. o., k uzavření smluv 
o pronájmu prostor (cena nájmu 100,-
Kč/hod včetně DPH) s těmito subjekty:

Pronájem tělocvičny a šatny za úče-
lem tréninku karate, 

pronájem tělocvičny a šatny za úče-
lem cvičení TAI – ČI, 

pronájem tělocvičny a šatny za úče-
lem cvičení jógy pro ženy, 

pronájem tělocvičny a šatny za úče-
lem cvičení jógy pro dospělé,

pronájem tělocvičny a šatny za úče-
lem zdravotního cvičení čchi-kung, 

pronájem tělocvičny a šatny za úče-
lem cvičení aerobiku, 

pronájem tělocvičny a šatny za úče-
lem realizace cyklokroužku, 

pronájem učebny fyziky a chemie č. 
253 za účelem realizace kroužku Vese-
lá věda.

s realizací projektu – Personální 
podpora, profesní rozvoj pedagogů 
a inovativní vzdělávání žáků.

• RMF zřizuje komise při RMF a po-
čet jejích členů:

Komise bytová, sociální a pro rodinu 
– 5 členů

Komise stavební – 5 členů

Komise tisková – 3 členové

Komise školství, mládeže a tělový-
chovy – 5 členů

Komise kulturní – 5 členů  

Komise pro péči a obnovu památek 
– 5 členů

Kom. pro obč. záležitosti – 5 členů

Osadní výbor Vítová – 5 členů

Osadní výbor Žabárna – 5 členů

• RMF pověřuje pro volební obdo-
bí 2022–2026 přijímáním prohlášení 
o uzavření manželství (oddávající města 
Fryštáku) tyto členy Zastupitelstva měs-
ta Fryštáku – Ing. P. Gálíka, starostu, 
M. Halaštovou, DiS., místostarostku, 
Mgr. L. Sovadinu, radního, Mgr. S. 
Knedlovou, zastupitelku a D. Koneč-
nou, zastupitelku.

• Rada města Fryštáku schvaluje:

aktualizaci Plánu zimní údržby 
na období 2022/2023, a ukládá OTH 
zajistit provedení zásahů v souladu se 
schváleným Plánem zimní údržby na ob-
dobí 2022/2023.

schvaluje uzavření smlouvy o dílo 
mezi Městem Fryšták a firmou 3D 
PROGRAM, s.r.o., za účelem provede-
ní stavebních prací na akci „Dětské 
hřiště – MŠ Fryšták“, za cenu ve výši 
1.391.442,- Kč bez DPH.

uzavření smlouvy o poskytování slu-
žeb mezi Městem Fryšták, a společnos-
tí Technické služby Zlínsko, s.r.o., s na-
bídkou cenou ve výši 23.243.680,75 Kč 
bez DPH., na realizaci akce „Zajištění 
svozu odpadů pro město Fryšták“.

poskytnutí pen. daru ve výši 10 000 
Kč MS Fryštáckým mažoretkám z.s., 
v souvislosti s vynikajícími výsledky 
v reprezentaci města a schvaluje uza-
vření smlouvy o posk. peněžitého daru.

poskytnutí peněžitého daru ve výši 
5 000,- Kč pro rok 2022 za účelem 
částečného pokrytí finančních výdajů 
vynaložených na sportovní a reprezen-
tační činnost ve sportovním aerobiku 
a schvaluje uzavření smlouvy o poskyt-
nutí peněžitého daru.

uzavření Dodatku č. 1 ke Smlou-
vě o zajištění ubytovací kapacity č. 
D/1986/2022/KH mezi Městem Fryš-
ták, a Zlínským krajem.

krátkodobý pronájem prostor v I. 
NP objektu sokolovny za účelem po-
řádání komerční akce, za cenu proná-
jmu ve výši 500,- Kč vč. DPH, a ukládá 
Ing. H. Vackové, vedoucí ESO, provést 
aktualizaci Ceníku služeb města Fryštá-
ku k 1. 1. 2023.

Vážení spoluobčané, 

rád bych vám tímto poděkoval za důvěru, kterou jste dali svými hlasy 
nově zvoleným zastupitelům i mě samotnému. Dovolte mi také poděkovat 
panu Mgr. Lubomíru Doleželovi za jeho dlouholetou práci ve vedení města 
Fryštáku a popřát mu vše nejlepší do jeho nové životní etapy. 

Jménem svým i všech zastupitelů vám přeji krásný a pohodový adventní 
čas. Zároveň bych vás rád při této příležitosti pozval na Vánoční jarmark 
spojený s rozsvěcováním vánočního stromu, který se uskuteční 3. 12. 
2022. Pevně věřím, že se zúčastníte v hojném počtu a společně rozzáříme 
náměstí vánoční náladou.

Přeji všem krásné Vánoce prožité ve zdraví, lásce, štěstí a pohodě.

S úctou 

Ing. Pavel Gálík

ZÁ P ISY  R M F  A  Z M F
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• RMF bere na vědomí:

Protokol o znovu posouzení splně-
ní kvalifikace a zadávacích podmínek 
o výběru dodavatele a vyhlašuje vítěze 
veřejné zakázky „Zajištění svozu odpa-
dů pro město Fryšták“, a to společnost 
Technické služby Zlínsko, s.r.o., s na-
bídkou cenou ve výši 23.243.680,75 Kč 
bez DPH. 

žádost Mgr. N. Štěrbové, o poskyt-
nutí peněžitého daru na částečnou 
úhradu nákladů souvisejících s repre-
zentací města Fryšták na mistrovství 
světa v Chorvatsku – Cirkvenici. 

žádost o poskytnutí finanční podpo-
ry na sportovní činnost, a tím i repre-
zentaci města Fryšták, na financování 
výdajů na sportovní činnost v aerobiku 
v závodní sezóně r. 2022.

žádost o odkoupení části pozemku 
p.č. 89/1, k.ú. Dolní Ves, obec Fryšták, 
od společnosti GEFEST Invest, s.r.o., 

ZÁPIS ZE ZASEDÁNÍ ZMF 
č. Z 1/2022/IX ze dne 22. 10. 2022

• ZMF schvaluje program jednání 
ZMF č. Z 1/2022/IX dne 24. 10. 2022 
v souladu s obdrženou pozvánkou ze 
dne 14. 10. 2022.

• ZMF schvaluje:

způsob rozpravy ustavujícího jed-
nání ZMF č. Z 1/2022/IX dne 24. 10. 
2022, jakož i dalších zasedání do doby 
případného schválení nového jednací-
ho řádu a přijetí usnesení ke každému 
bodu ihned.

způsob volby starosty, místostaros-
ty, členů rady, předsedů a členů výborů 
veřejně. 

zřízení jednoho místostarosty 

zřízení Finančního výboru při Zastu-
pitelstvu města Fryštáku s tím, že výbor 
bude pětičlenný.

zřízení Kontrolního výboru při Zastu-
pitelstvu města Fryštáku s tím, že výbor 
bude pětičlenný.

zřízení Finančního výboru při Zastu-
pitelstvu města Fryštáku s tím, že výbor 
bude pětičlenný.

zřízení Kontrolního výboru při Zastu-
pitelstvu města Fryštáku s tím, že výbor 
bude pětičlenný.

• ZMF určuje, že pro výkon starosty 
bude člen zastupitelstva uvolněn.  

• ZMF volí: 

Ing. P. Gálíka do funkce starosty 
města Fryštáku.

M. Halaštovou, DiS., do funkce mís-
tostarostky města Fryštáku.

do funkce členů Rady města Fryštá-
ku M. Slaměnu, Mgr. L. Sovadinu a A. 
Rektoříka.

předsedou Finančního výboru při 
Zastupitelstvu města Fryštáku Ing. T. 
Černého 

a členy Mgr. H. Uhříkovou, D. Koneč-
nou, I. Mackovou a Ing. J. Göriga.

předsedou Kontrolního výboru při 
ZMF Mgr. L. Sovadinu 

a členy J. Hrbáčka, A. Langera, 
P. Ševčíka a J. Heinze.

• ZMF stanoví: 

odměnu za výkon funkce místosta-
rosty jako neuvolněného člena zastu-
pitelstva města ve výši 22.000,- Kč 
za měsíc.

odměnu za výkon funkce neuvolně-
ného člena rady města ve výši 7.954,- 
Kč za měsíc. 

odměnu za výkon funkce neuvol-
něného člena zastupitelstva města 
ve výši 1.989,- Kč za měsíc.

• ZMF bere na vědomí:

informaci starosty, že návrh na od-
měňování předsedů a členů výborů 
a komisí, popř. zvláštních orgánů při-
praví Rada města Fryštáku na nejbliž-
ším zasedání Zastupitelstva města 
Fryštáku.

P O Z VÁ N K A



4 | 5

ZPRÁV Y  Z  R AD N I C E

Důležité informacePROVOZ VEŘEJNÉHO OSVĚTLENÍ MĚSTA FRYŠTÁK 
– zimní období 2022-2023

Vzhledem k současné ekonomické situaci v České republice, s tím spojeného 
růstu inflace a s ohledem na zvyšování provozních finančních požadavků, zejména 
na oblast energií, oznamuje Město Fryšták realizaci následujících opatření, vedoucí 
k potřebným úsporám v provozních nákladech města. 

Provoz veřejného osvětlení ve městě bude od termínu 3. prosinec 2022 do 
odvolání následující:

- v níže uvedených ulicích města Fryšták dojde ve večerních hodinách (podle 
intenzity setmění) ke snížení počtu svítících sloupů veřejného osvětlení,

- bude se jednat o vypnutí každého druhého sloupu veřejného osvětlení tam, kde 
není osvětlované místo tak provozně exponované a současně, kde míra omezení 
bezpečnosti v dopravě nebude tak vysoká.

- v lokalitách, kde je vysoká míra dopravy (jak motorová, tak pěší) se omezení 
veřejného osvětlení netýká (např. náměstí Míru, ulic Holešovská – 6.května – Zlín-
ská, Osvobození, a další).

Omezení provozu veřejného osvětlení se bude týkat následující ulic města 
Fryšták:

Břetislava Bakaly, Dolnoveská, Hornoveská, Komenského, Kvapilova, Lesní 
čtvrť, Mexiko, Osvobození V, Přehradní, Ke Skalce, Spojovací, Sportovní, Štípská, 
Vítovská, Vylanta.

Současně dojde k omezení délky osvětlení významných budov v centru města 
Fryšták (např. kostel sv. Mikuláše, objektu č.p. 16 na ulici I. Stuchlého) a omezení 
osvětlení vánoční výzdoby, která nebude svítit přes celou noc, ale pouze ve večer-
ních a ranních hodinách. 

Po určité době takto omezeného provozu veřejného osvětlení dojde k posouzení 
efektivity tohoto provozu, vlivu na bezpečnost v dopravě a podle výsledků k úpra-
vám rozsahu omezení osvětlení (např. výměna nesvítících sloupů veřejného osvět-
lení za svítící).

O případných změnách bude veřejnost informována.
Věříme, že občané města Fryšták chápou tyto úsporné kroky, vedoucí ke snížení 

rostoucích finančních nákladů na provoz města Fryšták.  

Ing. Pavel Gálík, starosta města Fryšták

Vyjádření k příspěvku pana Petra Bačůvky 
ve Fryštáckých listech č. 11/2022

K příspěvku pana Petra Bačůvky k odpadům skautské organizace ve Fryštáku 
ve Fryštáckých listech č. 11/2022 si dovoluji tímto reagovat:

s panem Petrem Bačůvkou jsme 
vedli písemnou komunikaci ode dne 18. 
7. 2022 (do 27. 7. 2022), tato písem-
ná komunikace se vztahovala na poža-
davek registrace do systému MESOH 
ve městě Fryšták,

bylo mu doporučeno vyřídit si kartu 
do systému MESOH (s obecnou pod-
mínkou na sebe jako fyzickou osobu, 
protože systém MESOH jinou formu vy-
řízení karty neumožňuje),

Rozumím tomu, že toto řešení není 
optimální, jak sám pan Petr Bačůvka 
uvedl, ale vlastní systém MESOH jinou 
formu neumožňuje. 

Dále jsem pana Petra Bačůvku in-
formoval o podmínkách likvidace komu-
nálních odpadů ze strany obce/města 
na jejich území s ohledem na podmínky 
Zákona č. 541/2020 Sb., (zákon o od-
padech). (Konkrétně se jedná o pod-

mínky uvedené v Hlavě VI, Díl 1, §59 
(Obecní systém)).

Do této části se má vyjádření týkala 
původního požadavku na vyřízení kartič-
ky do systému MESOH.

Pokud chtěl pan Petr Bačůvka řešit 
odpady jako takové, doporučil jsem mu 
zkonzultovat způsob řešení s jinými ob-
dobnými organizacemi, či sdruženími 
v jiných obcích/městech.

Ve městě Fryšták jsou i jiné organi-
zace, či sdružení, se kterými by mohl 
pan Petr Bačůvka tuto záležitost konzul-
tovat.

Systém MESOH je z hlediska řešení 
komunálního odpadu nastaven pro fy-
zické osoby nepodnikající a nastavená 
pravidla se podle toho řídí.

Pan Petr Bačůvka se může obrátit 
na statutární zástupce Města Fryšták 
s žádostí o individuální smlouvu na způ-

sob řešení likvidace komunálního od-
padu ve městě Fryšták (na Radu měs-
ta Fryšták), ale zde nejsem oprávněn 
prohlásit, že by to byla bezplatná forma 
smlouvy.

Pokud pan Petr Bačůvka dá sou-
hlas, jsem připraven doložit původní 
korespondenci v této věci, kterou jsme 
v červenci letošního roku společně  
vedli. 

Ve Fryštáku dne 9. 11. 2022

 Ing. Michal Zlámal
  vedoucí OTH Město Fryšták

FRYŠTÁCKÝ KALENDÁŘ 2023

Vážení občané také v následujícím 
roce jsme pro Vás připravili oblíbený 
Fryštácký kalendář na rok 2023 s krás-
nými fotografiemi přírody v okolí našeho 
města a informacemi o termínech kul-
turních a společenských akcí.

Textovou a informační část kalendá-
ře připravili Mgr. Jan Krčma a Mgr. Pa-
vel Nášel. 

Kalendář na rok 2023 si budete 
moci zdarma vyzvednout (vždy 1 výtisk 
pro domácnost) v Městské knihovně 
Fryšták (pouze v úředních hodinách) 
ve druhém prosincovém týdnu 2022. 

Děkujeme za pochopení.

FRYŠTÁCKÉ LISTY 1/2023

Informujeme, že kvůli vánočním 
svátkům opět dojde k posunu termínu 
vydání a distribuce Fryštáckých listů až 
na druhý lednový týden roku 2023.

V případě problémů s distribucí, kte-
rou zajišťuje Česká pošta s. p. (např. 
pokud Fryštácké listy nedostáváte včas 
nebo vůbec) se prosím obraťte na re-
dakci a svůj problém nahlaste: 

Mgr. Pavlu Nášelovi
mob. 607 801 942 
nebo e-mail p.nasel@frystak.cz

Děkujeme za pochopení.
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Upozornění – HLÁŠENÍ ZÁVAD
Nahlásit závadu popř. požadavek na opravu zařízení v majetku města (např. ne-

funkčnost veřejného osvětlení, rozbité lavičky, nalomený strom či díru v chodníku) 
můžete nahlásit na webu Města Fryštáku

https://www.frystak.cz/aktualne/hlaseni-zavad/
Vždy je třeba uvést konkrétně závadu a její popis a místo.

Webový on-line formulář nenahrazuje standardní žádosti a podání občanů vůči 
městu, např. dle § 16 odst. 2 písm. g) zákona č. 128/2000 Sb., zákona o obcích.

To zn. např. problém s vyvedením dešťové vody z pozemku u konkrétní stavby 
na místní komunikaci, se zatékáním vody z městské komunikace na rodinný dům 
či pozemek, žádost o napojení na kanalizaci, žádost o pozemek a jiné, je třeba 
řešit zasláním oficiální žádosti (příp. vyplněním formuláře) na adresu MěÚ Fryšták 
(s úplným jménem, adresou a dalšími kontaktními údaji žadatele), příp. e-mailem 
na adresu podatelna@frystak.cz (žádosti s uznávaným el. podpisem lze zaslat na 
adresu el. podatelny epodatelna@frystak.cz).

PROVOZ RADNICE FRYŠTÁK
Oznamujeme občanům, že v závěru měsíce prosince 2022 dochází ke změnám 

provozu Městského úřadu Fryšták včetně detašovaného pracoviště (Penzion) a také 
v Městské knihovně Fryšták.

• Provoz Městského úřadu Fryšták

Čtvrtek 22. 12. 2022 otevřeno 
(pokladna otevřena pouze do 11.30 h) 
Pátek 23. 12. 2022  ZAVŘENO 
Pondělí  26. 12. 2022  ZAVŘENO
Úterý  27. 12. 2022  ZAVŘENO
Středa  28. 12. 2022  ZAVŘENO
Čtvrtek  29. 12. 2022  ZAVŘENO
Pátek  30. 12. 2022  ZAVŘENO

• Provoz Městské knihovny Fryšták

23. 12. 2022 – 1. 1. 2023  ZAVŘENO

Vážení fryštáčtí  
adoptivní rodiče,

chceme Vás opět krátce seznámit 
s průběhem poslední sbírky na Adop-
ci dětí na dálku, kterou v našem měs-
tě organizujeme řadu let a pozvat 
všechny příznivce k zapojení do nové 
sbírky.

Na konci roku 2021 jsme dispono-
vali zůstatkem ve výši 7.056 Kč, Vaše 
dary v první polovině tohoto roku či-
nily 7.720 Kč. Do sbírky se zapojilo 
tentokrát 16 občanů našeho města. 
Dne 1. 7. 2022 jsme odeslali cel-
kem 14.700 Kč což je částka pokrý-
vající roční potřeby tří indických dětí. 
Jsou to Marati Sanja (podporujeme 
od roku 2016), Aricha Bhoomika (pod-
porujeme od roku 2015) a Fernandes 
Sohan (podporujeme od roku 2015). 
Zatím jsme od dětí z Indie letos do-
stali 4 dopisy, o překlad některého 
z nich se s Vámi podělíme v dalších 
příspěvcích do FL. Nová sbírka pro-
bíhá od začátku prosince 2022. 
Své dary můžete opět předat pouze 
na jednom místě a to v novinovém 
stánku na fryštáckém náměstí vel-
mi ochotnému Jaroslavu Matějíčkovi 
nebo jeho paní. Informace o průběhu 
sbírky budou zveřejněny v jarních FL. 

Všem dárcům předem děkují  
organizátoři akce.

Restaurování dveří v kostele sv. Mikuláše ve Fryštáku (III. etapa)
V pořadí již III. etapa restaurování kostela sv. Mikuláše ve Fryštáku je zaměřena 

na obnovu barokních dveří. V letošní etapě se povedlo restaurovat nejstarší barokní 
dubové dveře (přední strana kostela) a dvoje dveře na kůru. Koncem dubna byly 
dveře demontovány a převezeny do Horní Lhoty u Luhačovic, kde má ateliér restau-
rátor Oldřich Oškera. 

Při samotném restaurování dveří z prostor kůru se dokonce podařilo zachovat 
původní nápisy, které je i po celkové opravě možno přečíst. U barokních vstupních 
dveří se pod nánosem fládru objevilo nádherné horizontální zdobení klapačky li-
neární páskovou intarzií. Na postup při samotném restaurování historických dveří 
dohlížel pracovník Národního památkového úřadu a pracovník Odboru památkové 
péče z města Zlína. Pravidelné kontrolní dny probíhaly v dílně restaurátora. Restau-
rování, stejně jako v minulém roce, zahrnovalo obnovu kovových prvků, které jsou 
nedílnou součástí dveří. Povrch dveří pokrýval druhotný nátěr charakteru fládrování. 
Tento nátěr byl takřka na všech dveřích v kostele sv. Mikuláše. Fládrování se pro-
vedlo v průběhu oprav ve 20. století. Díky průzkumu z roku 2019 se zjistilo, že tento 
povrch je druhotný a bude při restaurování odstraněn a dveře dostanou původní 
podobu z první poloviny 18. století. 

Po očištění, rozebrání, konzervaci, ošetření proti dřevokaznému hmyzu a hou-
bám, doplnění chybějících dřevěných částí, se povrch ošetřil směsí přírodních olejů.

Celková cena restaurování pěti dveří činila cca 470 tis. Kč. Farnost získala dotaci 
z Fondu Zlínského kraje, z programu na podporu restaurování kulturních památek. 
Dále dotaci ministerstva kultury z Programu regenerace městských památkových 
rezervací a městských památkových zón, a v neposlední řadě z rozpočtu města 
Fryšták. Zbytek byl hrazen z darů farníků z Fryštáku.

Ta děkanátu Vizovice Petr Červenka



Adaptace dětí v mateřské škole
Jak už, tak koloběh života plyne, i tento školní rok k nám do místní mateřské 

školy nastoupilo několik tříletých dětí. První dny byly těžké nejen pro děti, ale 
i pro jejich rodiče. Většina z nich nikdy setkání s větším kolektivem dětí neměla 
možnost okusit. I proto v prvních týdnech docházky zažívají často velmi inten-
zivní pocity. Setkávají se s doposud neznámým prostředím, novými vrstevníky, 
jinými dospělými v podobě personálu mateřské školy. Zkrátka nastává velmi dů-
ležitý milník v jejich životě. Pro několik z nich bývají tyto okamžiky velmi náročné. 

Některé děti nebyly na vstup do mateřské školy dostatečně připraveny, 
a proto jim tyto nové zážitky činily větší obtíže než dětem jiným. Samozřejmostí 
by měla být sebeobsluha v podobě základních hygienických návyků (umývání ru-
kou, používání toalety), alespoň částečné oblékání, obouvání a řádné stolování. 
Pokud mají děti zmíněné návyky vytvořené z domova, mateřská škola už je pro 
ně po překonání prvotního stesku hračka.

Na konci září se většina dětí za-
daptovala a díky tomu se více zapo-
jují jak do spontánních, tak i řízených 
činností. Ty se odvíjejí od týdenníhch 
tématů, které vycházejí z přirozených 
potřeb a zájmů dětí. Pomáhají jim chá-
pat sebe samotné i okolní svět. Díky 
tomu jsme se společně naučili něko-
lik nových tematicky zaměřených bás-
niček či písní, umíme hravou formou 
procvičit tělo a získali jsme také něko-
lik nových poznatků z různých oblastí. 

Pro tříleté děti je typická samo-
statná hra. Ta se postupem času 
mění a ke své činnosti děti přizývají 
kamarády. Moc nás baví například 
práce s barvou a štětci, či kinetickým 
pískem. Těšíme se také z kartono-
vých cihel, které nám slouží ke stavbě 
nejrůznějších výtvorů naší fantazie. 
Na čerstvém vzduchu se zase zaměřujeme na bezpečnou chůzi ve dvojicích 
po našem městě. Každý den toho zkrátka zažíváme spoustu.

Dětem přejeme, ať se jim v naší mateřské škole líbí. Ať si z ní odnášejí samé 
pěkné vzpomínky, nevšední zážitky, nové vědomosti a dovednosti a získávají 
kamarády, třeba i na celý život. 

 Hana Smetánková, Mgr. Šárka Petrskovská
 třídní učitelky
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Ať je všude milo u srdce
Kolik knih, článků, papírů, výzev 

bylo napsáno o mezilidských vztazích. 
I já jsem na toto téma napsala něko-
lik článků. Asi u někoho našly odezvu. 
Posuďte! 

Chválila jsem občany v některých 
ulicích za hezké soužití, za slavnos-
ti, které pro děti, spoluobčany konají. 
Chválila jsem třeba celou čtvrť za báječ-
né sportovní a zábavné akce pro děti. 
Chválila jsem občany, že se starají o se-
čení břehu potoka, že zametají a udržují 
veřejné chodníčky. Dokonce jsem psala 
i o tom, že někteří sousedé dávají pře-
bytky přísad, zeleniny, ovoce těm, kteří 
mají zájem.

Ale ještě nikdy jsem se nezmínila 
o těch, kteří chodí do lesa na hřiby a po-
darují jimi starší (nechci použít přídavné 
jméno „staré“) občany, kteří do lesa 
na houby jít nemohou, ale z daru mají 
nesmírnou radost, dokonce slzy v očích. 
Uvědomují si, že někdo na ně myslel, 
někomu na nich záleží. Třeba dárcům je 
jich líto. Mají prostě dobré a neokoralé 
srdce. Za všechny podarované posílám 
od těch „starších“ vřelý dík.

Jsem však na rozpacích, zda psát 
o lásce VŠECH lidí k lesu. Tato slova 
se netýkají houbařů, ale vandalů, kteří 
les ničí. Zásobují se dřevem! Vyřezávají 
silnější palivové dřevo. „Halůzky, šáší“ 
nechávají neuklizené. Vyjeté, plné vody, 
bahna, nechávají rýhy po traktorech. 
Dělají z lesa překážkovou dráhu nejvyš-
ší obtížnosti. Les stvořený pro vycház-
ky, hledání hub, pro odpočinek by mohl 
mít značku „zlomkrk“!

Jsem si vědoma toho, kteří se takto 
chovají k „plícím“ nás všech, článek asi 
číst nebudou. Jen zlaté oči by si mysle-
ly, že od tohoto dne nebude les nikdo 
ničit! Chránit les je celoživotní úkol nás 
všech!

Tak se snažme, aby bylo vždy a všu-
de u nás milo! 

SK
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ADAPŤÁKOd 7. do 9. září jsme byli na adaptač-
ním pobytu na Rusavě s naší novou 
paní učitelkou. Ráno jsme vyšli ze školy 
ve Fryštáku. Šli jsme přes Lukoveček, 
kolem Spáleného dubu až na Rusavu. 
Po příchodu jsme se rozdělili do srubů. 
Potom se hrály hry a večer byla soutěž 
Sázky. 

Další den po rozcvičce byl Skalní 
golf v lese. Odpoledne jsme hledali po-
klad a hráli hru Piráti.

Při hře Piráti hrály tři týmy. Každý 
měl své stanoviště se svou barvou lís-
tečků (to byl poklad) a každý hráč měl 
na čele číslo, které nesměl vidět hráč 

z jiného týmu. Když jeho číslo někdo 
přečetl, dotyčný si musel číslo vyměnit 
na určeném místě v lese a mezitím jiný 
tým mohl loupit poklad – krást lístečky, 
protože nikdo poklad nehlídal. Večer byl 
táborák a stezka odvahy. Poslední den 
jsme si sbalili věci, a než jsme odešli, 
tak nám paní domácí ukázala agility 
s Border kolií. Cesta zpět vedla zase ko-
lem Spáleného dubu přes Lukoveček až 
do školy. Moc se mi to líbilo.

Lucie Langerová 6. B

Jednoho rána jsem se probudil, 
převlékl se, posnídal. Vyčistil zuby 
a odjel jsem do školy. Na dvoře jsme 
dali zavazadla do dodávky a připravili 
se na cestu. Po cestě se k nám přidal 
Kuba Jadrníček a Kuba Vařák. Posvači-
li jsme někde u velkých kamenů. Pře-
stávku jsme si dali u Spáleného dubu 
a šli jsme dál. Ve Vlčkové nás chytili dva 
kovbojové a svázali nás lanem. Po ces-
tě k Bílému koni zpívali: A raz, a dva, 
a tři… 

U Bílého koně jsme měli lanové ak-
tivity např. podbíhání pod lanem, zdo-
lávání nízkých lanových překážek. Po-
tom jsme šli na oběd, byl vývar a maso 
s brambory. Pak jsme šli hrát Lovce 
autogramů, seznamovali se a vyráběli 
jmenovky. A hráli Mnohonožky. Potom 
jsme vypisovali batůžky. Večerní aktivi-
tou byly Sázky, každý tým sázel na něja-
ké osoby. Pak se šlo spát.

Druhý den jsme vstali, posnídali 
a uklidili srub. Hráli jsme na piráty. Hra 
spočívala v tom, že byly tři týmy, každý 
tým měl lístečky (poklad) a každý hráč 
měl na hlavě číslo. Když šel někdo krást 
poklad (lístečky) a cizí pirát přečetl jeho 
číslo, musel si jít pro nové. Odpoledne 
jsme hledali poklad. Pak byl táborák 
a stezka odvahy. Ráno jsme se sbalili 
a odešli do Fryštáku.

Líbilo se mi na adapťáku a měli 
jsme tam výborné jídlo. Víc jsem poznal 
spolužáky a novou třídní učitelku.

Kristián Penc, 6. B
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Dne 25. října se u nás ve škole 
konal Halloween. Tento svátek, který 
se slaví převážně v anglicky mluvících 
zemích, nás inspiroval k zorganizování 
stezky pro naše mladší spolužáky z prv-
ního stupně. 

HALLOWEEN 2022

Všichni deváťáci jsme tuto akci brali 
velmi vážně. Zodpovědně jsme se při-
pravovali týdny předem pod vedením na-
šich třídních učitelek Heleny Ondrášové 
a Marcely Klapilové. Vyráběli jsme de-
korace, vymýšleli disciplíny a sháněli si 
masky. Snažili jsme se, aby halloween-
ské dopoledne bylo nejen strašidelné, 
ale i zábavné a plné legrace. 

V den konání jsme přišli do školy 
v brzkých hodinách, abychom mohli 
dochystat vše potřebné a včas začít. 
V půl osmé vše vypuklo. Přišly první 
třídy v doprovodu průvodců z řad de-
váťáků. Ti byli jejich ochránci na cestě, 
která vedla několika stanovišti s úko-
ly a končila stezkou odvahy na školní 
půdě, která byla plná strašidel, duchů 
a čarodějnic. Na konci stezky se nachá-
zela listina, kde se ti nejodvážnější po-
depsali a tímto dokončili své putování 
po tajemné trase.

Kurz sebeobrany
Ve čtvrtek 10. listopadu 2022 jsme 

se my, dívky z 9. B, zúčastnily kurzu se-
beobrany. Ráno jsme se sešly v šatně 
a převlekly se do sportovního oblečení. 
Přesunuly jsme se do tělocvičny, kde 
nás čekal sympatický pan instruktor.

Na začátku jsme si zahrály pár zahří-
vacích her. Poté jsme si vyzkoušely, jak 
bychom reagovaly na útok bez jakékoliv 
průpravy. Byly jsme upozorněny na naše 
chyby, ale také pochváleny za naši od-
vahu. Následovala výuka správných 
postojů, držení těla a těch nejlepších 
reakcí na útok. Zkoušely jsme rozsah 
našich hlasivek a probouzely v sobě 
naše ,,vnitřní lvice“. Na závěr jsme si za-
hrály ještě několik her a pan instruktor 
nás poučil o tom, jak důležitá je i lsti-
vost a předvídání nebezpečných situací.

Celý kurz byl pro nás užitečný, ale 
i zábavný. Kdybychom snad někdy byly 
v ohrožení, tak budeme vědět, jak zare-
agovat. Děkujeme za tuto zkušenost :-))

L. Orsavová, E. Truhlaříková,  
K. Polepilová, H. Kadlčáková (9. B)

Máme radost, že jsme společnými 
silami vše zorganizovali a dobře zvládli. 
Doufáme, že si Halloween v našem po-
dání všichni užili. 

Za všechny deváťáky:

D. Pavlíková, A. Buchtová,  
T. Dlabačová, A. Kamenářová

Jako každý rok, tak i tento, se ko-
nal Halloween pořádaný devátými třída-
mi. Proběhl 25. 10. v úterý těsně před 
podzimními prázdninami. Při čtvrté ho-
dině nás dvě hodná strašidla odvedla 
na různé disciplíny. Začali jsme na děsi-
vé půdě školy, kde se mělo projít mezi 
strašidly a na konci se podepsat. To 
jsme úspěšně zvládli. Poté následovalo 
prolézání, házení, hádanky nebo třeba 
chození s vejcem na lžíci. Za řeč sto-
jí rozhodně i hmatání věcí v nádobách 
a puzzle. Děkuji devátým třídám, jak to 
pro nás připravili, protože se jim to vel-
mi povedlo!

Tereza Nováková, 4. A 



Většina lidí nedělá jen to, co jim říkáme. Dělá i to, co jim necháváme projít. 
 Frederik Backman - Medvědín

DŮM IGNÁCE  STUCHLÉHO

Dušičkový listopad přinesl hodně zamlžených dní a oproti říjnu ochlazení, niko-
li však u nás na DISu. Tento měsíc byl totiž velmi nabitý a po vynucené pauze, kdy 
se málokdo chtěl stýkat s ostatními – což jsou ohlasy z různých zdrojů – mládež 
opět zatoužila se scházet a podnikat společné akce.

V prvé řadě, jak jinak, než

ORIENTAČNÍ DNY

Dny před a po svátku Všech svatých 
obsadily dvě třídy z Bojkovic, po nich 
přijela na první kurz SOŠ Dona Boska 
z Kroměříže (kde působí na internátě 
z DISu známý Laďa Kopřiva SDB), dále 
jsme přivítali dvě dosti početné třídy Cy-
rilometodějského gymnázia a SOŠ pe-
dagogické z Brna, následující týden dvě 
osmé třídy Cyrilometodějské ZŠ z Brna, 
21.-23. 11. u nás bylo Cyrilometoděj-
ské gymnázium Prostějov a po něm jed-
na třída gymnázia Blansko. Jak patrno 
z názvů škol, sv. Cyril a Metoděj jsou 
vskutku oblíbení světci.

VÍKENDOVKY A DALŠÍ AKCE

O víkendové akce nebyla tentokrát 
nouze. První víkend proběhly dvě ví-
kendovky, a to oDISea našich instruk-
torů Orientačních dnů, kteří se podělili 
o prostory domu se scholou z Brna-Ža-
bovřesk, následující víkend jsme měli 
také dvě akce, a to setkání animátorů 
z Prostějova a biřmovanců z Brna-Ža-
bovřesk. V sobotu 12. 11. pořádala 
v sále DISu knihovna Fryšták seminář 
pro zdraví s ukázkami praktického cvi-
čení. Největší listopadovou víkendovou 
akcí však bylo setkání rodin Starých 
Pák, které proběhlo 18.-20. 11., kdy 
dojelo kolem 80 lidí. V samotném závě-
ru měsíce nás navštívili ředitelé středi-

aby obstáli ve světě kouzel. Nadšení 
z celého pobytu sršelo ze všech a tak 
se zdá, že dobro má přece jenom na-
vrch.

PŘESPÁVÁNÍ NA HOROSTĚNĚ

Naši účastníci volnočasového horo-
kroužku měli možnost přenocovat pod 
boardovou stěnou v noci z 16. na 17. 
11. Nechyběla zábava, práce a film. 

DÍLNIČKY

Během podzimních prázdnin se 
v dílničce DISklubu potkalo pár mami-
nek s dětmi. Napekli jsme si jablečné 
sušenky, vyráběli vitráže z podzimního 
listí a barvili listy za pomocí pěny na ho-
lení. Podzim svou barevností a hojnos-
tí vybízí k tvoření. My máme splněno 
na sto procent. Přejeme, ať vám na to 
také zbývá nějaký čas. Proces vyrábění 
vytváří pocit spokojenosti a výsledek 
slouží pro potěchu duše. Je běžné, že 
ne vše se podaří podle očekávání, ale 
v tom se učíme trpělivosti, důslednos-
ti a posilujeme vlastní vůli. Tak s chutí 
do toho. 

D.Z.

VZPOMÍNÁME

V prosinci, konkrétně 21. (nenechte 
se zmást chybou na náhrobku na hřbi-
tově!), si připomínáme 60. výročí úmrtí 
Mons. Augustina Štancla, zakladatele 
salesiánského ústavu ve Fryštáku a vel-
kého podporovatele salesiánského díla. 
Až půjdete kolem jeho hrobu na fryštác-
kém hřbitově, můžete mu zapálit svíčku.

sek a komunit salesiánů a salesiánští 
faráři.

PODZIMNÍ TÁBOR 
NA FAŘE V POZLOVICÍCH

V říjnu jsme pořádali tábor pro děti 
starší 10ti let. Hlavním programem byl 
boj dobra se zlem. Účastníci nasazeni 
do bitvy proti Zaklínači měli co dělat, 
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ZPRÁVY  Z  OBCE LUKOVEČEK

Obecní úřad Lukoveček
Přílepská 120
Fryšták 763 16

Tel. 577 158 397
Mob. 724 190 300 

E-mail: oulukovecek@tiscali.cz

ÚŘEDNÍ HODINY

PO 8.00–12:00 13.00–17.00
ST 8.00–12:00 13.00–17.00

Vážení občané, 

již jsme stihli zapálit první adventní svíci, první znamení toho, že letošní rok 
ukrajuje už jen poslední dny ze svého koloběhu. Na jeho počátku jsme měli všichni 
mnohá předsevzetí. Něco se každému z nás splnit podařilo, něco ne. U našeho 
nového zastupitelstva je tomu ale trošku jinak. 

Naše předsevzetí jsme si mohli nastavit až nyní, kdy jste nás vy, svými hlasy 
delegovali do vedení obce, a to v době, kdy jiní bilancují. Proto nemohu ještě říci, co 
se nám zdařilo, či kde potřebujeme přidat. Chtěl bych Vás proto jen ujistit, že jsme, 
co nám síly budou stačit, připraveni se o náš společný domov starat s tou nejlepší 
péčí, hledat nové možnosti rozvoje obce, zkrášlovat každý její kout, aby zde každý  
z nás našel to nejhezčí místo pro život. 

Přeji nám všem pevné zdraví k uskutečnění svých plánů, pokojné svátky naplně-
né společným setkáváním a šťastné vkročení do Nového roku.

Ing. Lukáš Pšeja, starosta obce

Když jsou Vánoce za dveřmi...
Když Vánoce začnou pomalu ťukat 

na dveře, všichni sháníme kapra, pe-
čeme cukroví, nakupujeme dárky a bě-
žíme shánět ten nejhezčí stromeček. 
My jsme v obci měli na čestném mís-
tě u kapličky letitý, do výšky se pnoucí 
smrk. Nikdo z pamětníků si přes velké 
lámání svých mozkových závitů nemů-
že vzpomenout, od kdy tu s námi byl. 
Byl prostě náš, u něj se každý rok s že-
leznou pravidelností 23. prosince sešli 
téměř všichni lidé z obce, aby se v před-
večer Štědrého dne vzájemně pozdravi-

li, popřáli si hodně zdraví, shlédli živý 
betlém, společně si zazpívali koledy 
a zavdali si štamprličku. Po celé svát-
ky chodili ke kapličce a nazdobenému 
smrku nasát sváteční vánoční atmosfé-
ru. Jen letos už s námi tento věrný tichý 
společník čekat na pastýře s Ježíškem 
nebude. Podlehl rychlé devastaci dvou 
škůdců a bylo nutné jej skácet. Místo 
něj se hned ten den usadila u kapličky 
krásná jedlička, která už se celá vyš-
ňořena do světýlek a ozdob zručných 
dětí těší, že tu s námi dál ponese naše 

kulturní tradice. Popřejme jí, aby rostla 
do krásy a jako symbol nového zrození, 
které k Vánocům neodmyslitelně patří, 
přihlížela našemu lidskému hemžení. 
Popřejme jí šťastná léta s námi se vše-
mi. 

Velké poděkování patří našim dobro-
volným hasičům a „správným chlapům“ 
naší obce, kteří se obětavě v počasí, 
kdy by psa nevyhnal, postarali o tak 
rychlou a náročnou výměnu a my mů-
žeme zpívat „alelujáá, narodil se...“ 
zase všichni spolu tam, kde to máme 
nejradši.

ik

Co nás čeká v prosinci:
2. 12. Posezení s občany

3. 12. Mikulášská besídka

5. 12 Mikulášská obchůzka obcí

10. 12.   Vánoční jarmark se čtením vá- 
nočních příběhů a pohádek

23. 12. Zpívání u kapličky

26. 12.   Společná pouť na Sv. Hostýn

31. 12.  Sousedský Silvestr v obecním 
domě



FA R N OST  F RYŠTÁK

Kurzy Alfa Fryšták 2023 
Milí přátelé, rádi bychom vás pozvali do kurzů ALFA, které se budou konat  

v naší farnosti od 7. 1. 2023.

ALFA je kurz o základech křesťanství. Budeme se v týdenních intervalech, 
zpravidla ve čtvrtek od 18 hodin zamýšlet a ve skupinkách debatovat nad těmito 
tématy:

 Kdy Téma Kde

1.  7. 1. ’23 /SO/ 17 h Jde v životě o něco víc? (úvodní večer kurzu) sál DIS

2. 12. 1. ’23 /ČT/ 18 h Kdo je to Ježíš? fara

3. 19. 1. ’23 /ČT/ 18 h Proč Ježíš zemřel? fara

4. 26. 1. ’23 /ČT/ 18 h Jak získat víru?  fara

5.  2. 2. ’23 /ČT/ 18 h Proč a jak se modlit?  fara

6.  9. 2. ’23 /ČT/ 18 h Proč a jak číst Bibli? fara

7. 23. 2. ’23 /ČT/ 18 h Jak nás Bůh vede? fara

8. 25. 2. ’23 /SO/  9 h Kdo je to svatý Duch? Co svatý Duch dělá? 

  Jak mohu být naplněn svatým Duchem? REGINA Zlín

9.  2. 3. ’23 /ČT/ 18 h Jak odolat zlému? fara

10.  9. 3. ’23 /ČT/ 18 h Proč a jak mluvit s druhými o víře? fara

11. 16. 3. ’23 /ČT/ 18 h Uzdravuje Bůh i dnes? fara

12. 23. 3. ’23 /ČT/ 18 h A co církev? fara

13. 30. 3. ’23 /ČT/ 18 h Jak mohu prožít zbytek života co nejlépe? fara

14. 16. 4. ’23 /NE/ 17 h Závěrečné setkání sál DIS

Jak kurzy ALFA fungují?
Alfu tvoří série setkání, které se zabývají základními otázkami křesťanské víry, 

nabízí příležitost prozkoumat křesťanskou víru. Každá promluva nabídne pohled 
na víru z jiné perspektivy se záměrem vytvořit prostor k diskusi o tématu. Každé 
setkání se skládá ze tří částí. 

Jídlo lidi spojuje. Platí to i o Alfě. Většina setkání začíná večeří, kdy vytváří 
skvělou příležitost k seznámení a navázání přátelství.

Promluvy jsou připraveny tak, aby zaujaly a inspirovaly k rozhovoru. Zpravidla 
trvají 30 minut, přednáší je řečník živě nebo jsou reprodukovány formou video 
nahrávky. Otevírají důležité otázky křesťanské víry a zároveň vykládají základy 
křesťanství. Probírají se témata jako Kdo je to Ježíš? Jak najít víru? Proč a jak se 
modlit? nebo Jak nás Bůh vede?

Diskuse je asi nejdůležitější součást každé Alfy. Je to příležitost podělit se 
o úvahy a myšlenky k tématu a jednoduše si o tom promluvit v diskusní skupin-
ce. Nemusíte říkat nic a není nic, co byste říct nemohli (vážně). Nebo příležitost 
poslechnout si reakce ostatních a upřímně sdílet svůj vlastní pohled na věc v přá-
telském a otevřeném prostředí. A to vše nezávazně a bezplatně.

Jak se do kurzu Alfa přihlásit? 

• na čísle 604 627 533 nebo 604 568 285
• e-mail: alfafrystak@seznam.cz
• osobně:  P. Josef Brtník (administrátor) 

Sylva a David Odstrčilovi,  
Mário Holík a Libor Kučera

TĚŠÍME SE NA VÁS, TÝM KURZŮ ALFA FRYŠTÁK.

Nikdy nebylo ještě tak 
zle, aby nemohlo být  

ještě hůře
Na světě je mnoho věcí, které by-

chom rádi změnili, kdybychom mohli 
a věděli, jak na to. Ale nikdo nám neza-
káže, abychom si něco přáli a snažili se 
přání splnit.

Tak třeba přání úspěchu v zaměst-
nání, ve sportu, ve vyjadřování se v ci-
zích jazycích, ve hře na hudební nástro-
je, v rodině, při výchově dětí a vůbec 
v celém společenském hodnocení.

Přání zdraví – ať se zbavíme různých 
zdravotních obtíží, ať snížíme dobu 
nemoci třeba sugestivní představou 
brzkého uzdravení, či ať autosugestiv-
ním působením úspěšně obstojíme při 
souboji s nemocí, protože pesimista se 
zotavuje pomaleji!

Přejme si vnitřní spokojenost, vyrov-
nanost, klid, pozitivní smysl života, pro-
tože závistivci, sobci, žárlivci svým ne-
gativním psychickým vyzařováním nám 
každodenně narušují naše dráhy.

Přejme si naším přáním mířit vyso-
ko, abychom náš život změnili k lepší-
mu, abychom byli spokojení, šťastní. 
Přece zrajeme a rosteme životními úko-
ly..!

Přejme si, ať se nám rozjasní den, 
kdy se na nás někdo pěkně usměje, kdy 
nám vrátí ztracenou věc, kdy nám uvol-
ní sedadlo, kdy pozdraví, kdy prohodí 
vlídné slovo a my tuto radost můžeme 
předávat dál a dál. Třeba i k lidem, co 
o ni nestojí.

Přejme si, ať dovedeme oddělo-
vat zrno od plev. Naučme se poznávat 
skutečné životní hodnoty od pozlátka, 
od pochlebování, podlézání, závidění.

Naučme se neplýtvat každodenním 
všedním životem. Ať každý den je jed-
nou krásnou utrženou květinou. Ať se 
těšíme z její vůně i krásy. Udržujme se 
v prožitkové kondici! Přijměme a vychut-
návejme každý den v roce 2023 jako 
velký zážitek, jako velkou radost! 

PS: Pamatujte! I kdyby svět zítra za-
nikl, přesto ještě dnes zasadím jablůň-
ku! (M. Luther)

 SK



Kdo šel v pátek 28. října odpoledne kolem farního dvora ve Fryštáku, byl možná 
překvapen nezvyklým ruchem. A když nakouknul dovnitř, bylo mu to jasné. Fryštáčtí 
skauti a skautky slavili 85 let skautingu ve svém městě. A tak už od jedné hodiny 
po poledni byly otevřené klubovny, připravena videa z činnosti a táborů, fotky, his-
torické věci k nahlédnutí – staré kroniky, časopisy, nejrůznější písemnosti, kroje.

Na dvoře byl postaven podsadový stan, probíhaly hry pro děti, rozdělával se 
oheň, luštil se kvíz. Farní dvůr a klubovny se postupně plnily místními světluškami, 
vlčaty, skautkami a skauty, rovery i oldskauty. A také hromadou návštěvníků, pa-
mětníků starých časů.

Debatovali nad vysta-
venými věcmi a vzpomí-
nali na svoje skautování.

Po čtvrté hodině od-
polední zapískal Petr Ba-
čůvka, vůdce 5. oddílu, 
slavnostní nástup. Celá 
plocha farního dvora se 
zaplnila, vlajková četa při-
nesla dvě vlajky – českou 
a Svazu skautů a skau-
tek ČR. Po jejich vztyčení 
přítomní společně zazpí-
vali národní a skautskou 
hymnu. Poté se slova ujal 
Bedřich Bělák, který přivítal přítomné a seznámil je s dalším programem na nástu-
pu. Další slovo patřilo Liboru Hanákovi, vůdci 10. oddílu oldskautů. V jeho proslovu 
zazněla v kostce historie fryštáckého skautingu od roku 1937 až do dnešních dnů. 
Z dalších významných hostů promluvili Jan Hora, náčelník Kmene skautů Svazu 
a Petr Votroubek, starosta Svazu skautů. Dále zaznělo mnoho poděkování všem, 
kteří na cestě fryštáckého skautingu v dobách lehkých i nelehkých nesli jeho pocho-
deň. Více se o nelehké historii dozvíte v dalším článku. Závěr slavnostního nástupu 
patřil panu faráři Josefu Brtníkovi a společné motlitbě za všechny zemřelé i živé 
skautky a skauty a za přání do budoucí, už ničím a nikým nerušené činnosti.

Po skončení slavnostního nástupu už probíhaly jen debaty a diskuze přítomných, 
často nad fotkami a kronikami. Mladší členové dokončovali soutěže a hry. Na farní 
dvůr se začal pomalu snášet soumrak, a tak se začal pomalu vylidňovat. Zůstali 
jen organizátoři, kteří museli všechno uklidit, aby byly klubovny příští týden volné 
k další činnosti. A vzájemně se spolu shodli, že se oslavy podařily. Tak vzhůru 
do další činnosti pod skautskou vlajkou a za pět let se těšíme při dalších oslavách. 
A ještě velké poděkování všem, kdož se jakýmkoliv způsobem do zdárného průběhu 
zapojili.

Za všechny fryštácké skautky a skautky sepsal Libor Hanák 

S K AUTI

85 let skautingu  
ve Fryštáku

Letos oslavují fryštáčtí skauti 85 
let skautingu. Ve své činnosti od roku 
1937 až do dnešních dnů zažili pět 
důležitých období. V dnešním článku 
to tedy jen trocha informací, v dalších 
číslech FL bych se věnoval těmto jed-
notlivým obdobím podrobněji.

Roky 1937–1940 – první období 
činnosti, Jaroslav Fischer přináší do 
Fryštáku skauting, první zákaz čin-
nosti německými okupanty v roce 
1940.

Roky 1945–1950 – druhé období 
činnosti, velký poválečný rozvoj, dva 
velké letní tábory, schůzky, výpra-
vy, akademie, výstavy, spolupráce s 
místními salesiány. Po únoru 1948 
utlumování činnosti, v roce 1950 dru-
hý zákaz, tentokrát komunisty.

Roky 1968–1970 – třetí období 
činnosti, provázena velkým nadše-
ním, dva letní tábory, schůzky, výpra-
vy, výstavba chaty Eliška, která slouží 
až do dnešních dnů. 

Třetí zákaz činnosti na podzim 
1970, opět komunisty.

Roky 1971–1989 – vznikl Odbor 
turistiky při Tělovýchovné jednotě 
Fryšták pod vedením Jana Kantora, 
mnozí skauti přešli do nově vzniklých 
turistických oddílů mládeže – TOM, 
pořádají se tábory, schůzky, tábory, 
vzniká turistická základna kolem cha-
ty Eliška – nová zděná kuchyně a de-
set ubytovacích chatek.

Roky 1989–doposud – po 17. lis-
topadu 1989 dochází postupně k ob-
novení skautingu. 

Po setkání skautů zlínského okre-
su v kině Svět ve Zlíně 29. 12. 1989 
dochází k obnovení činnosti i ve Fryš-
táku. K tomu došlo 11. února 1990. 
Vznikly nové oddíly, pořádají se tábo-
ry, schůzky, výpravy. Tato činnost po-
kračuje až do dnešních dnů.

Tolik tedy pro dnešek jen velmi 
stručně k historii skautingu ve Fryštá-
ku a v příštím čísle FL si budete moci 
přečíst podrobněji o prvním období 
fryštáckého skautingu.

 Libor Hanák
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Fryštačan se ve světě neztratí…
Zdravím všechny fryštačany a pře-

devším ty, kteří fandí našemu Eriku 
Caisovi. Před půlrokem vyšel v našich 
Fryštáckých Listech článek, kde jsme 
hodnotili první polovinu sezóny a tým 
kolem Erika byl v přípravě na další sou-
těž WRC Portugalskou rally. Určitě se 
také podíváme na šotolinovou soutěž 
uprostřed Středozemního moře. Nebu-
de chybět domácí Barumka a závěrem 
se podíváme do německa na 3-Städte 
Rallye a Lausitz Rallye. Pohodlně se 
usaďte, do jedné ruky naše Fryštácké 
listy do druhé dobrou kávu nebo čaj 
a jdeme na to.

Při 55. Vodafone Rally de Portugal 
2022 na soutěžící čekalo jednadvacet 
rychlostních zkoušek o délce 338 km 
na nevyzpytatelném šotolinovém po-
vrchu. Část tratě Erik znal z doby, kdy 
zde startoval v rámci Mistrovství Evropy 
(ERC) a chtěl tuto malou výhodu využít 
a posbírat co nejvíce bodů. Úvod soutě-
že jej zastihl ve skvělé formě, nastavil 
skvělé tempo a držel se mezi nejlepší-
mi juniory. Avšak chybička se vloudila. 
V RZ4 Arganil se Erik nechal vynést 
v jedné z rychlých zatáček, do poslední 
chvíle bojoval a snažil se svou Fiestu 
Rally2 srovnat, bohužel, nepodařilo se 
a odnesl to závěs levého zadního kola. 
Po třech kolech se pokračovat nedalo, 
a tak následovala aktivace systému Su-
per Rally a odstoupení z první etapy. Pro 
druhou a třetí etapu soutěže tak musela 
být přehodnocena strategie a cílem se 
stalo soutěž dokončit a posbírat body. 
V dílčím hodnocení rychlostních zkou-
šek můžeme vidět i druhá a třetí mís-
ta mezi juniory, což jistě svědčí o tom, 
že Erik má na to bojovat s nejlepšími. 
V konečném účtování Portugalské Rally 
však Erik bral body za 6. místo mezi ju-
niory, ale celkové 42. místo absolutní 

klasifikace je odrazem především chyby 
z úvodu soutěže. 

Sardinie je populární dovolenkovu 
destinací, ale také dějištěm soutěže 
nejvyšší kategorie WRC 19. Rally Italia 
Sardegna 2022. YACCO ACCR Team 
Erika Caise sem vyrazil ihned po Portu-
galsku. Soutěž provázelo horké počasí, 
z vyprahlé tratě se po průjezdu posádek 
zvedalo velké množství prachu, které se 
dlouho drželo ve vzduchu. Krušné chví-
le zde zažívají všichni jezdci a to přede-
vším při skocích přes horizonty, obvykle 
ihned do zatáček. Doslova horkou chvíli 
si zde zažila i naše posádka Erik Cais 
a Petr Těšínský: „Bylo obrovským štěs-
tím, že k autu velmi rychle přijeli hasiči 
a včasným zásahem pomohli zachránit 
auto. Tímto bychom rádi poděkovali 
všem zúčastněným za pomoc“. Na RZ 
14 se na zádi jejich Fiesty Rally2 ob-
jevily plameny, posádka ihned zastavila 
a začala hasit, stejně tak pomohli i fa-
noušci. Posádka tak musela odstoupit 

a vůbec nevadilo, že bude pršet, po-
stavil se stan. Z rozhoru s Erikem vím, 
že mu to udělalo velkou radost a vlilo 
energii do žil.

Po loňském výkonu byl Erik pasován 
mezi favority barumky a tak netrvalo 
dlouho, aby tomuto závazku dostál. 
Mezi nejrychlejší tři se probojoval v RZ 
4 Semetín, která je takovým malým as-
faltovým Finskem a končila první sekci 
soutěže. Druhá sekce obsahovala tytéž 
zkoušky, takže se očekávalo, že Erik 
přidá. A tak se také stalo. Druhý prů-
jezd Držkovou se stal jeho kořistí, druhý 
zde byl Kopecký následovaný Marešem. 
Noc ze soboty na neděli tak Erik přečkal 
na třetím místě absolutní klasifikace. 
Nedělní etapa byla poznamenána pro-
měnlivým počasím, což vždy znamená 
pneumatikovou loterii. I když první prů-
jezd RZ Bunč nebyl ideální, znamenal 
posun na druhou příčku klasifikace. Tvr-
dé gumy a tvrdý podvozek nebyly úplně 
ideální ani pro zbytek sekce, což zapří-

z průběžného devátého místa v rámci 
hodnocení juniorů a ztratila tak další 
body do tabulky.

Barum Czech Rally Zlín, soutěž, kte-
rá je vrcholem rallyové sezóny u nás 
a právě my Fryštačané máme to výsa-
du, že se nám jede doslova za humny. 
Pro mě osobně má soutěž neskutečný 
význam, který je umocněn tím, že ty 
kluky a holky za volanty soutěžních aut 
dobře znám. Navíc mi před soutěží za-
volal bratranec Honza Grygera s tím, že 
chystají na výjezdu z Fryštáku fanzónu 
pro Erika s tím, že nemají vlajku. Za 20 
minut ji měl doma a mohlo se fandit 



činilo pád o dvě příčky níže. Před po-
slední RZ Pindula a po 183 km soutěže 
Erik figuroval na páté příčce se ztrátou 
1,5 sekundy na bronz. Což opět svědčí 
o neuvěřitelném tempu a vyrovnanosti 
špičky rally. Erik se pokusil tento rozdíl 
smazat, avšak proti byla opět štěstěna, 
která si k němu cestu nenašla. Hlavní 
soupeř Simon Wagner z Rakouska to 
v jedné zatáčce přehnal, doslova vymetl 
příkop a zázračně jej opustil před slo-
ženými kládami, to je opravdové štěstí. 
Bohužel to nestálo při Erikovi. Poškodil 
pneumatiku, která postupně ztrácela 
tlak a musel zvolnit, což se projevilo 
na čase. Na cílovou rampu přijel jako 
4. absolutně. „Barum rally opět ukázala 
svoji náročnost. Jsme moc rádi, že jsme 
ji dokončili, především kvůli divákům. 
Fanoušci byli neskuteční, jejich obrov-
skou podporu jsme cítili na každém me-
tru tratě. Nádherná atmosféra panovala 
díky fanouškům také ve Zlíně na cílové 
rampě, moc jsme si to užili. Patří jim 
za to naše velké DĚKUJEME.“ 

Pro zbytek sezóny byly naplánovány 
ještě tři soutěže, ve Slovinsku při MA-

HLE Rally Nova Gorica se vedle Erika 
premiérově posadil Igor Bacigal a umís-
tili se na krásném druhém místě. Vkla-
dem do příští sezóny by měla být data 
z letošní 58. ADAC KNAUS TABBERT 
3-Städte-Rallye 2022. Ta je v příštím 
roce plánována jako součást nejvyšší 
ligy motorsportu označované jako WRC. 
Na 109 přihlášených posádek v letoš-
ním roce čekalo 14 RZ se 170 ostrými 
kilometry na rozhraní Česka, Rakous-
ka a Německa. Erik zde startoval opět 
s Igorem a vyhráli systémem start – cíl. 
Od prvního testu vedli a nenechali se 
sesadit, rozhodně se nejednalo o leh-
kou soutěž. Tady byl totiž doma Simon 
Wagner, a právě on vezl na svém voze 
číslo 1. A byl to právě on, kdo se sna-
žil Erika sesadit a držel jen minimální 
rozdíl v tempu. Tentokrát však štěstí 
stálo při našem jezdci a byl to právě 
Wagner, který v přemíře snahy chyboval 
a po havárii ze soutěže odstoupil. Erik 
tak získal první absolutní zlato v rámci 
hodnocení Mistrovství ČR, paradoxně 
však mimo území České republiky.

25. Int. ADMV Lausitz Rallye 2022 
pak již byla spíše soutěží, kde se Erik 
chtěl rozloučit se svými fanoušky a part-
nery a poděkovat jim za letošní sezónu. 
Zároveň zde byla možnost porovnat 
časy s nejnovější mladoboleslavskou 
zbraní, kterou zde řídil i nám známý An-
dreas Mikklesen. V RZ 2 však zazlobilo 
na Erikově Fiestě turbo a bylo po nadě-
jích na kvalitní srovnání. V rámci dílčích 
testů se sice pohyboval i mezi TOP3, 
avšak ztráta nabraná poškozeným tur-
bem byla velká. Součet časů tedy celé 
snažení týmu odsoudil k 6. místu abso-
lutní klasifikace.

A jaká tedy bude sezóna 2023? To 
zatím nevíme. Ale Erik a jeho tým usilov-
ně pracují na tom, aby Fryšták měl svou 
posádku v nejvyšší lize. A pokud se ptá-
te, jak k tomu můžete přispět vy, je to 
jednoduché. Sledujte Erikovu cestu pro-
střednictvím Instagramu a Facebooku 
a hlavně fanděte.

PS: RMC 2023 je za dveřmi a fa-
noušci ví, co to znamená. GOOD LUCK.

Autor článku: Martin Bill
Foto: archiv E. Caise a Studio Vandraq

Úspěch zlínského klubu MV team UTB 
na World Sports Aerobics & Fitness Championships 2022 ve sportovním aerobiku v Ostravě

Klub sportovního aerobiku MV Team Univerzity Tomá-
še Bati pod vedením Mgr. Moniky Váňové se účastnil World 
Sports Aerobics & Fitness Championships 2022. Špičky ve 
sportovním aerobiku z celého světa se ve dnech 2.–4. lis-
topadu 2022 utkaly v ostravské aule Gong, kde se po tříle-
té covidové pauze konalo mistrovství světa. Za velké účasti 
závodníků z 11 zemí Češi předvedli, že právem patří mezi ty 
nejlepší. Zlínskou výpravu podpořili: město Zlín, Zlínský kraj, 
Národní sportovní agentura, Fisaf.cz a Univerzita Tomáše Bati 
ve Zlíně.

MV team byl na šampionátu velice úspěšný a odvezl si 
celkem 9 medailí a 2 medaile „bramborové“. V dospělé kate-
gorii měl klub 3 zastoupení – juniorská mistryně Evropy z roku 
2021 Vanda Šimková byla třetí nejlepší na světě. 
Tahle kategorie adult žen se považuje v aerobiku za 
královskou. Titul Mistra světa si vybojoval Jáchym 
Hanák, který startoval v kategorii adult muži a senior 
duo s Annou Mackovou, se kterou obsadil bronzo-
vou pozici. Dalšími reprezentanty bylo trio ve složení 
Alena Březinová, Karolína Knedlová a Veronika Nová-
ková, které si z MS odvezly stříbrný kov, konkrétně 
v kategorii Youth 15-17 let. Veronika Nováková pak 
startovala i v kategorii ženy a přivezla si krásné 4. 
místo.

V juniorech brala zlato v kategorii duo dvojčata 
Lucie a Gabriela Veselá. V kategorii tria získaly stří-
brnou medaili Emma Kaspřáková, Elena Smetanová 
a Adriana Vojtěšková. Všechny juniorské reprezen-
tantky pak vybojovaly stříbrnou medaili v kategorii 
Performance aerobic s choreografií Sexy Pistols.

Úspěšná byla také kategorie Cadet. Dominik Falta si 
v mužské kategorii odváží zlato. Dominik startoval i v kategorii 
tria spolu s Anetou Rychlíkovou a  Ivanou Vernerovou (z Juni-
orského Fitness Klubu Louny). Tohle trio si odváží 4. místo. 
Aneta s Ivanou pak v duích braly bronz. MV Team si velice váží 
spolupráce s Juniorským Fitness Klubem Louny v čele s tre-
nérkou Jitkou Hofmannovou, která umožnila hostování Ivany 
Vernerové právě ve Zlíně.

Za úspěšnou přípravou klubu stojí Mgr. Monika Váňová 
s týmem trenérek K. Rožkovou, L. Richterovou, V. Grygaříko-
vou, S. Kozákovou a fyzioterapeutkou S. Váňovou, které se 
věnují sportovní přípravě dětí od útlého věku.

S PO RT



VĚ N EČ EK

Plameň, ktorý v srdci 
horí…

Touto knihou ma obdaroval pán Ri-
chard Hovadík pred pár rokmi při osob-
nej návštěve v jeho dome na námestí 
vo Fryštáku.

Spomeniem eště dalšie jeho knihy… 
Jedenást stop umění, Cesta k umění, 
Moudré myšlení, Dech rodného kraje

Hlboké, krásné myšlienky vzácného 
človeka, ktorý dal všetky tieto zážitky 
do knižnej podoby. Smekám klobúk.

 Jozef Kubaško (Muráň)

VÝBĚROVÉ ŘÍZENÍ NA POZICI 

autoelektrikáře v Simcaru

Začátkem příštího roku náš servisní tým opustí Karel Jadrníček. Karel u nás 
nastoupil před sedmnácti lety na praxi jako učeň a hned po škole u nás zaujal 
místo autoelektrikáře. Jsme rádi, že své 17leté zkušenosti dále zúročí v oblasti 
školství. Jako mistr bude moci své poznatky z praxe předávat další generaci auto-
mechaniků. Pro školu i učně bude jistě vítanou posilou. 

My bychom mu chtěli za dobrou práci v servisu i pro značku Suzuki poděkovat.

Tento fakt mimo jiné znamená to, že se ve společnosti Simcar uvolnilo místo 
autoelektrikáře. Máte-li tip na člověka, který by tuto pozici zdatně zastal, po-
šlete nám ho. Nabízíme zázemí nadstandardně zkušeného týmu, lidský přístup, 
dobrou partu a solidní finanční podmínky. Výběrové řízení již probíhá.

Ing. Tomáš Černý

jednatel společnosti 
SIMCAR s.r.o.

Drakiáda
První termín z důvodu špatného po-

časí nevyšel, zato ten druhý stál za to. 
Slunce krásně svítilo a díky velmi pří-
znivému větru byla obloha plná men-
ších i větších pestrobarevných draků. 
Ve tvářích všech zúčastněných byla 
vidět radost z úspěšného vzletu svého 
kamaráda na provázku. Mnozí se vrátili 
prožitkem a vzpomínkami do svého dět-
ství, jiní své zkušenosti teprve nabíra-
li. Ať už se dařilo více, či méně všichni 
byli odměněni a ti nejšikovnější převzali 
od členů Věnečku diplom a cenu. Speci-
ální cenu dostali i dospělí za úžasný pří-
stup a věnovaný čas výrobě domácího 

draka. Velmi si toho vážíme a věříme, 
že i děti si to při výrobě užily. Myslím, 
že mohu za všechny říct, že to bylo vel-
mi vydařené a příjemně prožité nedělní 
odpoledne. Pokud jste to letos nestihli, 
přijďte za námi příště, už teď se na Vás 
moc těšíme. Snad nám bude počasí 
stejně nakloněno. 

náměstí, jiní se přidávali po cestě při 
putování tmavými ulicemi města. Ve-
černí procházka byla zpestřena o různé 
dekorace, některé světelné, jiné ne-
světelné, některé i trochu strašidelné. 
Mnohé z nich vytvářely samy děti a paní 
učitelky z místní MŠ, za což jim moc dě-
kujeme. Také mnozí ocenily krásnou vý-
zdobu předzahrádky rodiny Fryšových, 
za co jim také moc děkujeme. 

 Ve zdraví a dobré náladě celý prů-
vod došel na fotbalové hřiště, kde byl 
připraven další program. Své umění 
s ohněm předvedla skupina z Uherské-
ho Brodu Fuerza del Fuego. Do okouzlují-
cího a tajemného tance byli zapojeni ne-
jen dospělí, ale i jejich děti. Celou akci 
zakončil velmi očekávaný ohňostroj. 

Touto cestou chci poděkovat čle-
nům místní policie a dobrovolníkům, 
za bezpečnostní dozor při průchodu 
městem, místním hasičům za spuště-
ní ohňostroje a dozor na hřišti, majiteli 
a správci hřiště, zvukaři a všem, kteří 
jakkoliv pomohli při organizaci a zdár-
ném průběhu celé akce. V neposlední 
řadě děkuji Vám všem za velkou účast 
a skvělou atmosféru. 

Všem občanům města Fryštáku 
a všem našim příznivcům přejeme krás-
né a pohodové prožití vánočních svátků 
v kruhu rodiny a přátel a pevné zdraví, 
mnoho štěstí, tolerance a pozitivního 
myšlení v novém roce 2023.

Za spolek Věneček z.s.  Z.V.

Lampiónový průvod
 Každoročně, a letos tomu nebylo ji-

nak, s blížící se zimou spolek Věneček 
uspořádal velmi oblíbený lampionový 
průvod. Většina účastníků se sešla 
ve čtvrteční podvečer se svými krásný-
mi svítícími lampióny na nazdobeném 

placená inzerce
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Vystavení IHNED PLATNÉHO dokladu 

Tel. 777 550 621

Ekologická likvidace 

500 

V měsíci PROSINCI 2022 oslaví 
životní jubileum tito fryštáčtí občané:

Marie Batíková
Františka Doležalová
Věra Dřevojánková

Jana Dupalová
Miroslava Hromčíková

Hana Hvozdenská
Jaromír Cholasta

Jiří Jurčík
Jiří Kamenář

Lubomír Kasala
Zdeňka Kolajíková
Lubomír Lorenc

Alenka Michálková
Hana Mikulíková
Zdeněk Polcer

Marcela Slaměnová
Roman Svačina

Viktoria Vaňharová
Dagmar Zbranková

Michal Zytka

Všem jubilantům přejeme mnoho 
rodinné pohody, lásky, štěstí a hodně 
zdraví do dalších let.

Blahopřejeme!Blahopřejeme!

N A Š I  J U B I L A N T I
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SOUKROMÁ FIRMA HLEDÁ  PRACOVNICI NA ÚKLID
ve společnosti se sídlem ve Fryštáku. Jedná se o úklid administr. prostor.

Pracovní úvazek 4 hodiny denně. 
Nabízíme výhodné platové podmínky. Nástup od 1. 1. 2023

Kontakt: info@hendrychova.cz • Mobil: 606 226 237 nebo 728 971 526

Nový rok 2023
Co v sobě toto slůvko, sousloví skrývá?
Jednak bilancování.
Ať byl, jaký byl, jsme živí a zdraví.
Takže díky!
V roce 2023 si přejeme…
nejen pevné zdraví, klidnou a poctivou práci, 
dobré mezilidské vztahy a lásku.
Ale hlavně MÍR!
Klid pro všechna naše konání.
Víru, že lidské zlo se v dobro obrátí.

 Sylva Knedlová

Mikulášský jarmark a rozsvícení vánočního stromu 
letos společně

Po dvouleté covidové pauze se opět letos uskuteční tradiční Mikulášský fryš-
tácký jarmark v sobotu 3. 12. 2022. od 8.30 – 13.00 hodin, na náměstí Míru ve 
Fryštáku. 

I tentokrát bude pro všechny připravena nabídka zboží – nejrůznějšími potravi-
nářskými produkty počínaje, až po keramiku, šperky, dřevěné hračky a jiné zboží, 
které může být pro návštěvníky zajímavou inspirací k nákupu vánočních dárků. Urči-
tě nebude chybět voňavá medovina, svařák, či tradiční punč a bohaté občerstvení.

A ten kdo se těší na doprovodný kulturní program, má se věru na co těšit. Hned 
po ránu se v 9.00 hodin se nejprve představí Fryštáclé mažoretky, v 9.45 hodin 
vystoupí na pódiu zlínská kapela B.P.T. a od 11.00 hodin pak proběhne koncert 
kapely F-dur Jazzband Zlín se zpěvačkou Leonou Machálkou. V závěru koncetu si 
Leona Machálková zazpívá koledy v doprovodu sboru dětí z Fryštáku ze souboru 
Pramének.

A protože se jedná o Mikulášský jarmark, tak bude samozřejmou součástí dopo-
ledne i návštěva sv. Mikuláše, který si spolu se svojí nezbytnou družinou – čertem 
a andělem, pro všechny přítomné dětí připraví nějakou tu drobnost. Návštěva sva-
tého muže je připravena od 10.00 hodin. 

Pro děti bude jako vždy připravena Ježíškova tvůrčí dílnička, kde se budou moci 
pobavit a využít svou tvůrčí fantazii.

Program po odpolední krátké přestávce bude pokračovat rovněž tradičním se-
tkáním u vánočního stromu a jeho rozsvícením. Program bude zahájen od 16.30 
hodin. V 17.00 hodin vystoupí mažoretky Dynamic a se svým vánočním pásmem se 
divákům představí se svojí kytarou Jan Majkus. Vlastní rozsvícení nejen vánočního 
stromu pak proběhne od 18.00 hodin. Oficiální ukončení je naplánováno kolem 
18.30 hodin. I na sobotní podvečer bude připraveno občerstvení – teplá uzenina, 
koleno, guláš, pivo, limo, svařák a punč. 

Po celý den bude otevřena pekárna a kavárna Veka s kávou a čerstvým pečivem.
Na závěr si snad lze jen přát, aby počasí bylo tentokrát k pořadatelům i k ná-

vštěvníkům shovívavé. 
Na bohatou účast se těší pořadatelé jarmarku. 
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Letos již tradičně jsme pro Vás připravili 
pestrou nabídku vánočních stromků na adrese 

VÍTOVÁ 283

1. 12. – 20. 12. 2022 
(případně do vyprodání zásob)

PO – SO 9 – 17 • NE 9 – 14 hod,
Tel.: 605 521 153

Více informací na: 
fb/ Hefka – vánoční stromky 

web/ www.kupvanocnistromek.cz

•  Prodávat se bude smrk ztepilý, stříbrný, jedle kavkazská, 
ojíněná, obrovská, korejská a borovice černá i lesní.

•  Kromě vánočních stromků bude v nabídce také jmelí.

•  Stromky od pěstitele vánočních stromků si můžete  
vybrat také na prodejně ve Slušovicích (ul. Vítězství 203).

SRDEČNĚ SE NA VÁS TĚŠÍ PĚSTITEL A KOLEKTIV. 

 Vánoční  stromek
Přijďte si vybrat svůj 

Vánoční  stromek
FOS Prameny ve spolupráci s městem Fryšták 
a fryštáckou farností Vás srdečně zvou na 

43.Vánoční 
 koncert, 
který se uskuteční 

v pondělí 26. prosince 2022 od 15 hodin 
v kostele svatého Mikuláše ve Fryštáku.

Účinkují soubory: CM Prameny, Folková skupina 
a Pramének se svými sólisty. 
V programu zazní české a moravské koledy, poezie, 
liturgické i autorské písně. 
Průvodní slovo: Mgr. Julie Nováková

Koncert se koná pod záštitou 
starosty města Fryštáku Ing. Pavla Gálíka.

Na vaši účast se těší 
všichni účinkující.

placená inzerce

placená inzerce
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Nabízíme také památe sklo!
 

své blízké 
stále u srdce.

telefon +420 577 434 534
mobil +420 732 766 518
e-mail i o@pohre isluzbapribylak.cz
web www.po luzbapribylak.cz

NE E T A 
+420 723 490 883

E LU A 
ohumí bylák s.r.o.

Kvítková 540, 760 01 Zlín

JSME TU PRO VÁS
istíme vešk k í by.
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DANĚ • ÚČETNICTVÍ • MZDY

N A B Í Z Í M Z P R A C O V Á N Í

účetnictví, daňové evidence
účetní závěrky

daňových přiznání
mzdové agendy

K O N T A K T

Ing. Kamila Pivodová, tel. 737 208 384 
mail: kamila.pivodova@seznam.cz

https://ucetnictvinadzlato.webnode.cz

placená inzerce

Vánoční  
prodej ryb
21.–23. 12. 2022

21. a 22. 12. od 9:00 do 17:00 hodin
23. 12. od 9:00 do 13:00 hodin

Na školním dvoře ZŠ Fryšták

Prodávat budeme kapry a amury.
Ryby Vám odborně zabijeme, vykucháme, 

stáhneme a vyfiletujeme.
Ryby je možné objednat předem 

na čísle: 608 705 844


